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TARTU VALLAVOLIKOGU 

MAJANDUSKOMISJON 
 

 

PROTOKOLL 
 

 

Kõrveküla          18.08.2020  

 

 

Aeg: 18.08.2020, algus kell 16.30, lõpp kell 19.45. 

 

Koosolekut juhatas: komisjoni esimees Vahur Poolak. 

Protokollis: Kadri Linamägi. 

Osalesid: Vahur Poolak, Vahur Jurs, Aigar Lepp, Janika Lill ja Elle Kaljurand. 

Virtuaalselt osalesid: Sirje Simmo, Valentina Aman ja Arvi Lossmann. 

Puudus: Anneli Kumar. 

Külalised: volikogu esimees Üllar Loks, vallavanem Jarno Laur, abivallavanem Tarmo 

Raudsepp, vallasekretär Eve Kallas (virtuaalselt) ja finantsjuht Ulvi Viilvere. 

 

Komisjoni esimees Vahur Poolak paneb päevakorra hääletusele.  

 

1. Kultuuripealinna koostööleping; 

2. Tartu valla 2020. aasta I lisaeelarve; 

3. Üldplaneeringu avalikule väljapanekule suunamine; 

4. Elektriautode laadijate paigaldamine; 

5. Laeva Kultuurimaja põhimäärus; 

6. Tammistu Raamatukogu ümberkorraldamine; 

7. Tammistu Raamatukogu - Külakeskuse põhimäärus; 

8. Köstri maaüksuse võõrandamine Käreveres; 

9. IKÕ seadmine Vesneri külas Uku teele; 

10. Vallavara omandamine. 

 

Kõik osalevad komisjoni liikmed on päevakorra poolt. 

 

1. Kultuuripealinna koostööleping 

29. aprillil 2019 sõlmisid Tartu linn ja 19 Lõuna-Eesti omavalitsust lepingu koostöö tegemiseks 

Tartu linna kandideerimisel 2024. aasta Euroopa kultuuripealinnaks ning kultuuripealinna 

programmi elluviimiseks sõlmida Sihtasutusega Tartu 2024 koostööleping, mille eesmärgiks on 

Tartu 2024 Euroopa kultuuripealinna tegevuste rahastamine, kohalike omavalitsuste toetuse 

jagunemine ja kohalike omavalitsuste koostöö. Ettepanek on osaleda Tartu 2024 Euroopa 

kultuuripealinn tegevuste rahastamises koostöölepinguga kokkulepitavas mahus.  

  

Teemat tutvustab SA Tartu 2024 finantsjuht Toomas Peterson.  

Komisjoni liikmed küsivad täpsustavaid küsimusi ja soovivad koostöölepingus teha parandusi. 

 

Komisjoni ettepanek: Vaadata leping üle keeleliselt ja sõnastada ümber lepingu punktid 3 ja 7  

koosolekul läbiräägitud detailides ja saata leping volikogu liikmetele hiljemalt 25.08.2020. 

 

Kõik komisjoni liikmed on poolt. 
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2. Tartu valla 2020. aasta I lisaeelarve 

Vallavanem Jarno Laur ja finantsjuht Ulvi Viilvere annavad ülevaate lisaeelarvesse sisseviidud 

muudatustest ja täiendustest. 

Ettepanek on kinnitada Tartu valla 2020. aasta I lisaeelarve alljärgnevalt: 

(1) Vähendada põhitegevuse tulusid summas 372 927 eurot; 

(2) Vähendada põhitegevuse kulusid summas 321 177 eurot; 

(3) Vähendada investeerimistegevuse eelarvet summas 265 270 eurot. 

 

Pikema arutelu Kõrveküla spordihoone teemal ja Tabivere Sotsiaalkeskuse likvideerimise 

teemal. 

 

Komisjoni ettepanek: Toetada eelnõud etteantud kujul. 

Kõik osalevad komisjoni liikmed on poolt. 

 

3. Üldplaneeringu avalikule väljapanekule suunamine 

Vallavanem Jarno Laur tutvustab teemat. Üldplaneeringu eskiis läheb üles ka kodulehele. 

 

Komisjoni ettepanek: Suunata avalikule väljapanekule. 

Kõik osalevad komisjoni liikmed on poolt. 

 

4. Elektriautode laadijate paigaldamine 

Abivallavanem Tarmo Raudsepp tutvustab eelnõud. 

Eelnõu on vajalik selleks, et luua valla elanikele ja valla külalistele võimalus elektriautode 

laadimiseks valla territooriumil. Laadimiskohad kavatsetakse rajada Kõrveküla Põhikooli ja 

Tabivere Põhikooli parklasse. Sõlmitakse kolmepoolne koostööleping, milles osalevad Tartu 

vald, Elektrilevi OÜ ja Eesti Energia AS. 

 

Komisjoni ettepanek: Mitte eelnõud menetleda, teha lepingut paremaks ja menetleda eelnõud 

järgmine kuu uuesti. 

Kõik osalevad komisjoni liikmed on poolt. 

 

5. Laeva Kultuurimaja põhimäärus 

Vallavanem Jarno Laur tutvustab eelnõud. 

Käesoleval ajal kehtib Laeva Kultuurimaja põhimäärus, mis võeti vastu Laeva Vallavolikogu 

poolt üle kümne aasta tagasi. Kultuurimajale uue põhimääruse kehtestamine on vajalik 2017. 

aastal toimunud haldusreformi tõttu, mille tulemusena on kultuurimaja muutunud Tartu 

Vallavalitsuse hallatavaks asutuseks. Samuti laienevad Laeva Kultuurimaja tegevuse 

korraldamisele käesoleval ajal kehtivad Tartu valla õigusaktid ja töökorralduslikud põhimõtted. 

Seetõttu ei ole Laeva Kultuurimaja käesoleval ajal kehtiv põhimäärus enam ajakohane. Välja on 

jäetud ka kultuurimaja nõukogu tegevust reguleerivad sätted, sest kultuurimaja kui Laeva valla 

kultuuriasutuse tegevuse ja arenguga seotud küsimuste koordineerimine tähendas sisuliselt valla 

kui terviku kultuurieluga tegelemist.  

 

Komisjoni ettepanek: Toetada eelnõud etteantud kujul. 

Kõik osalevad komisjoni liikmed on poolt. 

 

6. Tammistu Raamatukogu ümberkorraldamine 

Vallavanem Jarno Laur tutvustab eelnõud. 

Käesoleval ajal tegutseb vastavalt Tartu Vallavolikogu 20.12.2018 määrusele nr 50 “Tammistu 

Raamatukogu põhimäärus” Tammistu rahvamajas Tammistu raamatukogu. Arvestades seda, et 

rahvamaja on renoveeritud ning loodud tingimused mitmesugusteks tegevusteks, on otstarbekas 

korraldada Tammistu Raamatukogu ümber asutuseks, millel on pädevus nii raamatukogu- kui 
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kultuuritöö tegemiseks. Raamatukogus-külakeskuses säilub raamatukogunduslik tegevus senises 

vormis ning lisandub kultuuritöö korraldamine.  

 

Komisjoni ettepanek: Toetada eelnõud etteantud kujul. 

Kõik osalevad komisjoni liikmed on poolt. 

 

7. Tammistu Raamatukogu - Külakeskuse põhimäärus 

Vallavanem Jarno Laur tutvustab eelnõud. 

Käesoleval ajal kehtib Tartu Vallavolikogu 20.12.2018 määrus nr 50 “Tammistu Raamatukogu 

põhimäärus”. Nimetatud õigusakt reguleerib vaid Tammistu rahvamajas tegutseva raamatukogu 

tegevust, kuid tegutsemine kultuuriasutusena eeldab uut põhimäärust. Raamatukogus-

külakeskuses säilub raamatukogunduslik tegevus senises vormis ning selles osas põhimäärus ei 

muutu. Lisanduvad kultuuritööd reguleerivad sätted.   

 

Komisjoni ettepanek: Raamatukogu direktorid võtavad ise initsiatiivi nõukogude koosolekute 

toimumise osas. 

Komisjoni ettepanek: Toetada arengukomisjoni ettepanekut nimetada Tammistu raamatukogu 

ümber Tammistu Raamatukogu-Rahvamajaks, muidu toetada eelnõud.  

 

Kõik osalevad komisjoni liikmed on poolt. 

 

8. Köstri maaüksuse võõrandamine Käreveres 

Abivallavanem Tarmo Raudsepp tutvustab eelnõud. 

Tartu valla omandis on Kämara külas asuv Käreverekooli kinnistu, mida vald ei vaja valitsemise 

eesmärgil. Nimetatud põhjusel on otstarbekas see võõrandada. 

 

Komisjoni ettepanek: Toetada eelnõud etteantud kujul. 

Kõik osalevad komisjoni liikmed on poolt. 

 

9. IKÕ seadmine Vesneri külas Uku teele 

Abivallavanem Tarmo Raudsepp tutvustab eelnõud. 

Ehitusseadustik sätestab, et avalikult kasutatav tee on riigitee, kohalik tee ja avalikuks 

kasutamiseks määratud eratee. Avalikult kasutatavat teed võib kasutada igaüks õigusaktides 

sätestatud piiranguid järgides. Tartu vallas Vesneri külas eraomandis oleval Uku III kinnistul 

(registriosa 283004) asuv Uku tee katastriüksus katastritunnusega 79403:004:0158, pindala 2466 

m2, on juurdepääsuks mitmetele ümbruskonna kinnisasjadele. Nimetatud põhjusel on Uku III 

kinnistul asuva Uku tee määramine avalikult kasutavaks teeks otstarbekas.  

 

Komisjoni ettepanek: Toetada eelnõud etteantud kujul. 

Kõik osalevad komisjoni liikmed on poolt. 

 

10. Vallavara omandamine 

Vallavanem Jarno Laur tutvustab eelnõud. 

Nõmmeringi Külaselts on pöördunud Tartu valla poole ettepanekuga ehitada müratõkkesein 

Tartu vallas Vahi alevikus Nõmmiku tn 2, Nõmmeringi tn 5a, 5, 3 ja 1 kinnistute kergliiklustee 

poolsesse külge, takistamaks Tartu Jõgeva-Aravete maanteelt lähtuva liiklusmüra levikut. 

Nõmmeringi Külaselts ja OÜ Teramo kinnitavad, et katastriüksustel 79401:006:1266, 

79401:006:1268, 79401:006:1261, 79401:006:1263, 79401:006:1264 ning 79401:006:0348 

asuvate maade omanikud on nõus loovutama nimetatud maaüksustel asuva, Tartu valla poolt 

ehitatud kergliiklustee aluse maa Tartu vallale ja OÜ Teramo on nõus loovutama Tartu vallale 

tema omandis oleva katastriüksuse 79401:006:0349 aluse maa (Nõmmeringi tänav), kui vald 
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korraldab Nõmmiku ja Nõmme tänavate vahelises lõigus kergliiklustee äärde müratõkkeseina 

ehitamise.  

Komisjoni ettepanek: Toetada eelnõud etteantud kujul. 

Kõik osalevad komisjoni liikmed on poolt. 

 

10. Jooksvad küsimused 

- lasteaiarühmade lisarühmad; 

- koolide ja Tabivere Sotsiaalkeskuse ülejääv inventar; 

Komisjoni ettepanek: Volitada vallavalitsust andma allasutuste kolimisel vabanevat vallasvara 

taaskasutuseks sihtotstarbeliselt tasuta. 

Kõik osalevad komisjoni liikmed on poolt. 

 

 

Järgine komisjoni koosolek toimub 15.09.2020 kell 16.30. 

 

 

 

 

 

/allkirjastatud digitaalselt/     /allkirjastatud digitaalselt/ 

 

Vahur Poolak        Kadri Linamägi   

Majanduskomisjoni esimees      Protokollija 


